
                                                   Protokół Nr XXIV
z  XXIV Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 30 grudnia 2008r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia obrad XXIV Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący 
Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał 
serdecznie  wszystkich   radnych,  Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Sekretarz, 
sołtysów, gości przybyłych na sesję   i stwierdził, iż na stan 15 radnych obecnych jest 
14 radnych. Obrady są prawomocne.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.

           Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami  na sesję.
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie pkt 5 ''Podjęcie  uchwały w  sprawie 
przyjęcia  budżetu gminy Kluki  na rok 2009''  z  porządku obrad,  ponieważ komisje 
Rady jeszcze pracują nad projektem budżetu.
Radni jednomyślnie poparli propozycję.
Proponowany porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 rok.
5. Podjęcie  uchwały w  sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki 

           i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych.
6. Podjęcie  uchwały w  sprawie uchylenia uchwały Nr 11/XVIII/05 Rady Gminy 

Kluki z dnia 24 marca 2005 roku w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości.

7. Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał.
8. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
9. Interpelacje i wolne wnioski.
10. Sprawy różne.
11. Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zgłoszonej propozycji głosowało 14 
radnych, wstrzymujących się 0 radnych, przeciw 0 radnych. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, natomiast 
w dniu sesji na sali obrad.
Uwag do protokołu nie wniesiono.
Za  przyjęciem  protokołu   głosowało  14  radnych,  wstrzymujących  się  0  radnych, 
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przeciw 0 radnych. 

Punkt 4 - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 rok.

             Skarbnik Elżbieta Bednik  poinformowała, iż zmiana w budżecie na 2008r. 
dotyczy  wprowadzenia  na  podstawie  pisma  Ministerstwa  Finansów  środków 
pochodzących z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej   w kwocie 1.996,00 zł 
z przeznaczeniem na wypłatę odpraw dla nauczycieli przechodzących na emeryturę. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 54/XXIV/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2008 r.

w sprawie  zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Punkt 5  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki
           i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych.

     Przewodniczący Rady poinformował, iż zmiany dotyczą działu IV '' Rekomendacje 
finansowe'' i działu III lit. B dot. wynagrodzenia miesięcznego w formie ryczałtu.
Poprzednio przewodniczący komisji otrzymywał 200,- zł  obecnie propozycja 230,- zł 
natomiast członkowie komisji mieli 150,-  propozycja 180,- zł. 
Radni wyrazili zgodę na zaproponowane kwoty wynagrodzenia.
W dziale IV '' Rekomendacje finansowe'' punkty a,b,c i d winny dać 100% a nie 105%,
w związku z tym dział IV otrzymuje następujące brzmienie:

''IV.       Rekomendacje finansowe
         Realizacja w/w wymienionych zadań będzie się odbywać poprzez dofinansowanie 
działań z zakresu profilaktyki. Środki finansowe pochodzące z opłat za korzystanie z 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zostaną podzielone w następujący sposób:

a) funkcjonowanie Komisji ( w tym szkolenia członków Komisji) - 20%
b) zadania profilaktyczne realizowane przez szkoły - 55%

         według schematu:
          - profilaktyka alkoholowa - 40%
          - profilaktyka narkotykowa - 40%
          - profilaktyka przemocy domowej - 20%
    c)  współdziałanie z Policją, Kościołem, fundacjami, stowarzyszeniami, Szpitalem 
Wojewódzkim - 20%

d) zakup publikacji, plakatów, czasopism z zakresu profilaktyki – 5%''.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 55/XXIV/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2008r.

w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Punkt 6 - Podjęcie  uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 11/XVIII/05 Rady  
           Gminy Kluki z dnia 24 marca 2005 roku w sprawie zwolnień w podatku
           od nieruchomości.  
 

Pan  Wójt   poinformował,  że  uchwała  została  przygotowana  na  wniosek 
radnych.  Przez  cały  okres  funkcjonowania  uchwały  nikt  z  tego  zwolnienia  nie 
skorzystał.         
Przewodniczący Rady poprosił o dopisanie w § 1 projektu numeru uchwały, którą się 
uchyla.  W związku z  tym § 1  otrzymuje  brzmienie:  ''§  1.  Uchyla  się  uchwałę  Nr 
11/XVIII/05 Rady Gminy Kluki z dnia 24 marca 2005 roku w sprawie zwolnień w 
podatku od nieruchomości''.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 56/XXIV/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2008 r.

w sprawie uchylenia uchwały  Nr  11/XVIII/05 Rady Gminy Kluki 
z dnia 24 marca 2005 roku w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.    
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Punkt  7  -  Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

W punkcie tym nie były podejmowane żadne uchwały.

Punkt  8  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
● zostały  wykonane  trzy  drogi   Kawalce,  Kaszewice  i  Strzyżewice.  Wczoraj 

nastąpił odbiór.
● ogrodzenie Nowy Janów zostało wykonane,  
● kończy się remont UG. Pewne koncepcje zostały pozmieniane, jeżeli chodzi o 

barierki, drzwi.
● równiarka równała drogi, tam gdzie można było to wykonać,
● od ZKG kupujemy jeszcze  jeden odcinek 4 km wodociągu między Trząsem, 

Kawalcami a Górką (wodociąg Osiny) za kwotę około 1200,- zł,
● zostaliśmy zakwalifikowani do ''Orlika 2012''. Prośba i apel aby możliwie jak 

najprędzej  uchwalić  budżet,  ponieważ  Marszałek  woła  wyciągu  z  budżetu, 
gdzie mamy zarezerwowane nasze środki  na budowę ''Orlika''. Chciałbym aby 
dzisiaj  padła  wstępna  deklaracja  co  do  udziału  w  budowie  ''Orlika'',  jeśli 
wchodzimy  to skąd przesunąć pieniądze na ten cel. 

● Odbyło  się  Walne  Bełchatowsko-Kleszczowskiego  Parku  Przemysłowo 
Technologicznego,  

● odbyło się Walne Związku Komunalnego Gmin. Połowa majątku została już 
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przez gminy wykupiona. Nosimy się z zamiarem likwidacji tego Związku  w 
połowie przyszłego roku.

● ogrodzenie szkoły w Klukach zostało oddane. Ktoś próbował w trakcie prac jak 
również po niszczyć ogrodzenie. 

● w roku przyszłym wodociągi eksploatować będzie Wola Krzysztoporska. Na 6 
stycznia  wyznaczony  jest  termin  kamerowania  naszej  studni,  wyciągnięcia 
ewentualnie  pompy.  Pod  koniec  m-ca  stycznia  zacznie  funkcjonować 
Bełchatowski Zakład Komunalny.  

● w tym roku zostało zamontowanych 28 nowych lamp,  
● są gotowe projekty na Dom Kultury, wodociąg ''Osina'',
● jest problem ze znalezieniem kierownika do GOPS. Nie ma osoby, która by tym 

wszystkim wymaganiom odpowiadała.
Sprawa ''Orlika''
Radny Cz. Siewiera – jak duże środki są potrzebne z naszej strony i jakie środki by 
oni gwarantowali?
Wójt  – my conajmniej  350 tys.  złotych,  oni  2  x  330 tys.  zł.  Ogólny koszt  będzie 
wynikał  z przetargu.  Wyliczony koszt  ministerialny był ok.  1 mln zł.  Z projektem 
można się zapoznać u Pani Lipińskiej. Projekt  obejmuje zaplecze socjalne, ogrodzenie 
tego kompleksu i oświetlenie. Jest kompleks boisk ale bieżni nie ma. Dobre firmy na 
wykonanie potrzebują od 1-2 miesięcy.
Radni  jednogłośnie  opowiedzieli  się  za  przystąpieniem do  budowy  "Orlika  2012". 
Podczas spotkań komisji w m-cu styczniu zostanie podjęta decyzja na temat środków 
na ten cel.
Radny H. Kęsy zaproponował przeznaczenie rezerwy celowej wskazanej w projekcie 
na  2009 r.   w kwocie  347 tysięcy zł,  natomiast   po zamknięciu roku przeznaczyć 
środki pozostałe z 2008 r. na rezerwę celową.          
Radny J. Konieczny – jaki jest ostateczny termin składania wniosków?
P. Wójt – w dniach 5-6 stycznia wybiorę się do UM w celu dopytania odnośnie m.in. 
ostatecznego terminu złożenia akcesu, że nie rezygnujemy ale wchodzimy w ten pro-
gram. Na pewno czas nas będzie gonił.
Przewodniczący Rady - proszę wszystkie komisje o kończenie prac nad  budżetem. 
Korzystając z uprawnień około 10 stycznia zwołam wszystkich radnych i poproszę o 
spotkanie.
Radny J. Konieczny – Pani Księgowa musi szybko zrobić wyliczenie wykonania  (za 
2008r), żebyśmy wiedzieli jako komisje w jakim kierunku iść. 
Przewodniczący Rady –  rada się postara, żeby jak najszybciej ten budżet przyjąć i 
prosi P. Skarbnik aby jak najszybciej te wstępne informacje przygotowała. 

Punkt 14 i 15 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Radny Czesław Siewiera - będąc w Urzędzie Marszałkowskim P. Wójcie może by się 
udało pozyskać środki na oczyszczalnię.
P. Wójt – z Urzędu Marszałkowskiego nie ma takiej możliwości. Ze strony WFOŚ 
Fundusz może udzielić pożyczki do 30% wartości, możliwość umorzenia połowy tego 
pod warunkiem, że zostanie to przeznaczone na drugie zadanie proekologiczne.
Radny Henryk Kęsy – oczyszczalnię nam się opłaci robić etapowo.
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Radny Czesław Siewiera – może by wystąpić do Szczercowa Panie Wójcie, chodzi 
mi o tą Puszczę.
Radny Józef Mielczarek – mam pytanie, co z tą wodą w tym  Starostwie, czy słychać 
coś. 
P.Wójt  –  nic  nie  słychać.  Starostwo  stara  się  o  pozyskanie  jakiś  środków 
zewnętrznych,  żeby  z  tym  pałacem  cokolwiek  zrobić.  My  przerabiamy  całą 
dokumentację  ze  strony  inwestorskiej  na  nas  ze  Starostwa,  żebyśmy  mogli   ten 
przetarg ogłosić. Taka była sugestia ze strony Starosty a oni się do tego dołożą.
Radny Czesław Siewiera – Panie Wójcie obiecał Pan, że miała być poprawiana droga 
do Puszczy.
P.Wójt – do Żaru ta równiarka wtedy nie dojechała. Tam gdzie poszła równiarka jest 
przeważnie gorzej niż było.
Radny Henryk Kęsy – Panie Wójcie odnośnie tych punktów przedszkolnych, niechby 
zainteresowane osoby zrobiły rozeznanie, gdyż  w Zelowie to funkcjonuje, czy nam się 
opłaca w to wejść, jak  wygląda  rozliczenie . Może przy okazji te remonty  udałoby 
się  zrobić. Może jakąś informację, jak wygląda system rozliczeń. 
P.Wójt – po feriach zapytam te dwie Panie,  chodzi o Kaszewice i Parzno. Ile tych 
dzieci tam jest, jaka prognoza. Rozliczenie samego zadania to jest proste, dopiero po 
roku  trzeba to utrzymać z naszych środków.
Radny Henryk Kęsy – czy tablica w tym urzędzie zostaje ta stara?
P.Wójt  –  tablica  elektryczna  wykuwana  nie  będzie,  natomiast  nowe  drzwiczki 
zakładane będą.  
Radny Henryk Kęsy – (do P.Wójta) na temat tych zakrętów w Kaszewicach na ul. 
''Ciemnej'', można by tam zacząć.
Punkt 12 – Zakończenie obrad.

O godzinie 13 50  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył  obrady.

...............................................................           ................................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                                    Przewodniczący Rady
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